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Dagsorden til byrådets møde den 19. 
januar 1994 kl. 1900 i byrådssalen.
Medlemmer:

Kim Rockhi11
Hans Jørgen Mortensen
Anni Skov
Preben Lansø
Bendt Bach Sørensen
Annie Hansen
Anders Clausager
Knud Andreasen
Lise Lotte Due
Holger Andersen
Jens Brogaard Jensen
Steen Berthelsen
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:
Som tidligere meddelt afholdes der om 
eftermiddagen i tiden fra 14 til ca. 
17 temadag om økonomiudvalgets områ
de .
Program vedlægges.
Alle byrådsmedlemmer indbydes hertil. 
Afbud hertil bedes givet til borgme
sterkontoret senest tirsdag kl. 12.

19. januar 1994 
kl. 19.00

ty  flla M /)

Formandsmødet starter kl. 17.00.
Der er ikke lukket møde.
Der er spisning i kantinen kl. 17.30. 
Afbud hertil bedes givet til borgme
sterkontoret senest tirsdacr kl. 12.
Der er bestilt fotograf til at "tage" 
det obligatoriske gruppebillede af 
det nyvalgte byråd.
Fotografen er bestilt til kl. 18.45.
Tidspunkt for mødets afslutning:
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2 .
Flvatninqslandsbv i kommunen
J. nr. BK 00.10.01
Forelægges til orientering
Indenrigsministeriet fremsender kopi 
af brev af 7/1 1994 til Miljøministe
riet, hvori ministeriet anmodes om så 
hurtigt som muligt at tilvejebringe 
det fornødne plangrundlag til etable
ring af en flygtningslandsby på et 
areal af ejendommen matr. nr. 11 a 
m.fl. Skibby (et areal ved 
Hanghøjgård)
Miljøministeret fremsender skrivelse 
af 10. januar 1994 omkring fritagelse 
for at tilvejebringe en lokalplan og 
for kravet om en landzonetilladelse 
efter planlovens § 35, stk. 1, samt 
om oplysningsvirksomhed om projektet. 
Borgmesteren vil orientere om sagen.
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3 *
Sala af Skuldelev Havn.
J.nr. TF 13.06.02G02
Efter miljø- og teknikudvalgets 
behandling af forslag til over
dragelsesvilkår, har disse været 
forelagt Trafikministeriet, Til
synsrådet og Roskildefjordens 
Fiskeriforening.
Der foreligger nu svar fra de 2 
førstnævnte. Vilkårene er indarbejdet 
i det forslag til overdragelsesvilkår 
der efter forhandling med bådelauget 
og fiskeriforeningen forelægges 
udvalget til anbefaling for byrådet. 
Forslaget forudsætter, at kommunen 
ikke står som garant overfor Trafik
ministeriet, d.v.s. at køber må 
stille den fornødne garanti.
Der fremlægges endvidere forslag til 
servitut om fiskeriets rettigheder i 
havnen jævnfør Lov om Saltvandsfiske
ri §20a.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalqet anbefaler på 
møde den 16. december 1993, at Skul
delev havn overdrages den selvejende 
institution "Skuldelev Bådelaug af 
1973" på de vilkår der er oplistet i 
indstillingsbilaget.
Forvaltningen bemyndiges til at ændre 
aftalen i uvæsentligt omfang, såfremt 
dette er nødvendigt p.ga. af krav fra 
Trafikministeriet eller bådelaugets 
generalforsamling.
Det anbefales endvidere at godkende 
udkastet til servitut om fiskeriets 
rettigheder i havnen.
Nye vedtægter for bådelauget, der i
mødekommer Trafikministeriets krav 
skal foreligge godkendt af miljø- og 
teknikudvalget inden skødeunder
skrift.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
11. januar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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4.
Projektforslag for naturcrasforsynina 
af Ferslev
J.nr. TF 13.03.00P15
HNG har fremsendt et forslag til 
naturgasforsyning af Ferslev.
I henhold til varmeforsyningsloven §
4 skal kommunen godkende projekter 
for etablering af nye kollektive 
varmeforsyningsanlæg, og godkendelsen 
sker efter retningslinierne i be
kendtgørelse om varmeplanlægning nr. 
139 af 5. marts 1991.
Projektet indeholder en tilslutnings
pligt for såvel nybyggeri, som for 
større ombygninger af eksisterende 
byggeri. I henhold til byrådsbeslut
ning af 16. december 1992 skal til
slutningspligt til naturgasforsyning 
kun omfatte nybyggeri. Til gengæld 
skal såvel nybyggeri som større om
bygninger omfattes af et el-opvarm
ningsforbud.
Ferslev skal udlægges som naturgas
forsyningsområde i varmeplanlægnin
gen.
Kommunens øvrige planlægning berøres 
ikke af projektforslaget.
Hvis byrådet principielt kan godkende 
forslaget, skal dette til høring hos 
de berørte parter i 4 uger, hvorefter 
byrådet kan godkende det. Godkendel
sen meddeles de berørte parter, som 
har en klagefrist på 4 uger.
Da anlægget er under 1 MV, skal pro
jektforslaget ikke godkendes af Ener
gistyrelsen.
HNG har den 25. november 1993 afholdt 
borgermøde i Ferslev, og 2/3 af de 
adspurgte deltagere gav udtryk for, 
at de var interesseret i naturgasfor
syning.
Miljø- og teknikudvalqet anbefaler på 
møde den 16. december 1993: 
at udlægge Ferslev som forsyningsom

område for individuel naturgasop
varmning ,

fortsættes....
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4 . Fortsat
at nedlægge el-opvarmningsforbud

inden for naturgasforsyningsområ
det Ferslev, ved nybyggeri og 
større ombygninger, 

at principielt godkende projektfor
slaget til naturgasforsyning af 
Ferslev - uden tilslutningspligt 
for eksisterende boliger - og 
igangsætte høringsproceduren og 
den videre planlægning.

Økonomiudvalaet anbefaler på møde den 
11. januar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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5.
Anlægsbevilling til grundkøb og til 
opførelse af daginstitution i Ferslev
J.nr. TF 82.01G01 

TF 00.01005
Byrådet har vedtaget lokalplan 70, og 
miljø- og teknikudvalget har antaget 
arkitektfirma Jørgen Kjær Hansen til 
at projektere den nye daginstitution i 
Ferslev i totalrådgivning.
Endvidere har borgmesteren og kommu- 
ingeniøren opnået enighed om købsvil
kårene med ejeren af byggegrunden.
Der ansøges om anlægsbevilling til 
anskaffelse af byggegrunden og til 
gennemførelse af byggeriet således: 
Grundkøb, 100.000,- kr.
Grundudgifter, 450.000,- kr.
Håndværkerudgifter og
inventar, 2.900.000,- kr.
Omkostninger, 455.000,- kr.
Anlægsudgift, ialt 3.905.000,- kr.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
møde den 16. december 1993, at bygge
grunden erhverves til en pris af 20,- 
kr./m2 på vilkår,
at kommunen afholder købs- og udstyk

ningsomkostninger, og 
at sælger afholder omkostninger til 

frigørelse af arealet fra den nu
værende forpagtningsaftale.

Udvalget anbefaler, at der meddeles en 
samlet anlægsbevilling på kr. 
3.905.000,- til opførelse af daginsti
tutionen.
Socialudvalget anbefaler på sit møde 
den 21. december 1993, at der søges en 
anlægsbevilling på kr. 3.905.000,-, 
som finansieres over kassebeholdningen 
801 00 004-09, idet der ikke er afsat 
rådighedsbeløb i budgettet. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
11. januar 1994 udvalgsindstillinger
ne.
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6 .
Oprettelse af fritidshiera i Skibby 
J. nr. SSSF 82.20
Grundet manglende fritidshjemspladser 
i Skibby har det været drøftet, at det 
er nødvendigt at bygge en institution 
i Skibby ved Marbækskolen.
En ny institution koster kr. 4 - 5  
miil.
I den forbindelse besluttede byrådet, 
at der skulle etableres midlertidige 
pasningsordninger på Marbækskolen.
Den midlertidige ordning skulle fun
gere indtil den ny institution blev 
klar.
Det har endnu ikke været muligt at 
lave en midlertidig løsning på Mar
bækskolen. Skolen har ikke haft loka
ler, der kunne anvendes.
Da en pasningsordning under alle 
omstændigheder krævede ombygninger, 
har der været arbejdet på, om det er 
muligt at etablere et blivende fri
tidshjem på Marbækskolen i lighed med 
Skibbyssen.
Skibbyssen består p.t. af 100 børn, 
men var oprindeligt beregnet til 80 
børn. Der er behov for ialt 120 - 130 
pladser. Med den nye løsning, vil det 
være muligt at genetablere Skibbyssen 
som et 80 børns fritidshjem, og etab
lere en ny fritidshjemsinstitution 
med 40- 50 pladser ( formentlig i 
1995 50 pladser ).
Normeringsmæssigt "koster" den nye 
institution altså kun normering til 20 
børn. Dette på grund af, at de ekstra 
børnehavepladser, der blev etableret i 
Skibbyssen samtidig nedlægges.
Det forventes, at vi alligevel kan 
opfylde behovet for børnehavepladser, 
fordi der samtidig oprettes børnehave 
i Ferslev. Endvidere kan dagplejens 
normering klare, at børnene er i dag
pleje, til der er børnehaveplads.
Det vil også have meget stor betyd
ning, at fritidshjemsbørnene ikke

fortsættes....
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6. Fortsat
længere er en "prop" i systemet.
De anslåede udgifter til en institu
tion på 40 fritidshjemsbørn er ca. 
kr. 880.000,-, herfra går driftsudgif
ten på de 20 børnehavebørn i Skibbys- 
sen. Den samlede driftsomkostning 
udgør dermed ca. kr. 280.000,-.
Der foreligger 2 forslag fra skolen 
med hensyn til ombygning og placering 
af lokaler.
Forslag 1 er placering af fritidshjem 
i blok 11 ved siden af Klub 200. 
Forslag 2 er placering af fritidshjem
1 blok 4 ved siden af de lokaler 
Skibbyssen i forvejen har til børne
have.
Skolen syntes det er en dårlig ide at 
afgive blok 4. Der er placeret to 4. 
klasser i blok 4. Disse to klasser har 
hidtil haft dårlig placering på sko
len.
Klasserne har netop etableret et godt 
samarbejde på tværs.
Placeringsmæssigt er blok 4 dog den 
bedste mulighed. Dels ligger institu
tionen naturligt bedre ved siden af 
Skibbyssen, og dels kan udenomsarea
lerne være fælles.
Skolen peger på, at det nye fritids
hjem kan etableres i blok 11 ved 
siden af Klub 200. Her er tilkørsels
forholdene imidlertid dårlige og 
lokalerne ikke helt så velegnede. 
Prismæssigt er der også forskel i de
2 forslag.
Forslag 1, blok 11, koster i ombyg
ning kr. 1.360.000,-.
Forslag 2, blok 4, koster i ombygning 
kr. 1.140.000,-.
Dertil kommer en inventarudgift på 
kr 300.000,-.
I stedet for at bygge en ny institu
tion i Skibby, bør der etableres en 
ny selvstændig institution i Marbæk- 
skolens lokaler, i første omgang til 
40 børn.
Med mulighed for udvidelse til 50 - 
60 børn er der også i Skibby mulighed

fortsættes....



S K I B B Y  K O M M U N E

B Y R Å D S M Ø D E

Dag og år Formandens Blad nr.initialer

19. januar 1994 27
cl. 19.00

6. Fortsat
for at give en egentlig pasnings
garanti .
Ombygningerne bør iværksættes så 
hurtigt som overhovedet muligt.
Dette af hensyn til personale der 
skal ansættes, evt. flyttes fra Skib- 
byssen til den nye institution, an
sættelse af leder, flytning af børn, 
dels fra Skibbyssen og dels fra 
børnehaverne.
Miljø- ocr teknikudvalget anbefaler på 
møde den 16. december 1993, at der 
indrettes en stationær institution på 
skolen.
Hans Jørgen Mortensen anbefaler en 
placering i blok 11.
Angående placering afventer Bent Ve- 
stergaard behandlingen i socialud
valget.
Jens Brogaard Jensen tager ikke stil
ling til placeringen i skolen.
F. Theill Hansen tager ikke stilling 
til sagen.
Bent Olsen var fraværende.
Kulturelt udvalg indstiller på sit 
møde den 20. december 1993, 
at der oprettes en stationær insti

tution på Marbækskolen. 
at institutionen normeres til 40

fritidshjemsbørn med mulighed for 
udvidelse op til 50 børn i 1995. 

at institutionen oprettes i blok 4 på 
Marbækskolen.

at Skibbyssen nednormeres til 80 
f r itidshj emsbørn.

at der ansøges om den fornødne an
lægsbevilling til gennemførelse af 
projektet, som finansieres over 
kassebeholdning 801 00 004-09, 
idet der ikke er afsat rådigheds
beløb på budgettet.

Dog ønskes en supplerende udtalelse 
fra Marbækskolens skolebestyrelse til 
økonomiudvalgets møde i januar 1994. 
Samtidig anbefales, at der afsættes 
et ekstraordinært beløb på kr.
100.000 i 1994 til ekstraordinær 
vedligeholdelse m.v. på Marbækskolen.

fortsættes...
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6. Fortsat
Hanne Kyvsgaard indtager særstand
punkt , idet hun afventer stillingta
gen til efter at skolebestyrelsen har 
udtalt sig i sagen.
Preben Lansø indtager særstandpunkt, 
idet han tager forbehold for place
ringen i blok 4.
Anni Skov var fraværende. 
Socialudvalget indstiller på sit møde 
den 21. december 1993
at der oprettes en stationær institu

tion på Marbækskolen. 
at de 2 institutioner normeres til 

max. 120 børn.
at institutionen oprettes i blok 4 på 

Marbæksko1en.
at Skibbyssen nednormeres til 80 

fritidshjemsbørn, 
at der ansøges om den fornødne

anlægsbevilling til gennemførelse 
af projektet, som finansieres over 
kassebeholdningen 801 00 004-09. 

Samtidig anmodes skolebestyrelsen om 
en udtalelse inden økonomiudvalgets 
møde i januar 1994.
Teknisk forvaltning indhenter rele
vante oplysninger vedrørende blok 11 
fra Arbejdstilsyn og Embedslæge.
Gitte Schønemann indtager særstand
punkt, idet hun vil afvente skolebe
styrelsens udtalelse vedrørende 
placeringen.
Preben Lansø indtager særstandpunkt, 
idet han tager forbehold for place
ringen i blok 4.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
11. januar 1994 socialudvalgets ind
stilling.
Steen Berthelsen indtager særstand
punkt, idet han ønsker, at der over
vejes muligheder til anden placering.
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7.
Pladsgaranti i daginstitutioner efter 
endt forældreorlov
J. nr. SSSF 81.30
I arbejdsmarkedsreformen blev der 
åbnet mulighed for at bevilge foræld
re orlov til at passe egne børn i 
alderen 0 - 8 år i sammenhængende 
perioder på mindst 13 uger og højst 
52 uger.
Socialudvalget har drøftet, hvorvidt 
der skal gives pladsgaranti i dagin
stitutionerne efter endt forældreor
lov .
Socialudvalget anbefaler på sit møde 
den 21. december 1993, at der kan 
gives pladsgaranti i dagplejesyste
met. Børnehave og fritidshjem må ta
ges op, når omfanget kendes.
Gitte Schønemann foreslår, at kommu
nen arbejder seriøst med oprettelse 
af halvdagspladser indenfor børneha
veområdet .
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
11. januar 1994 socialudvalgets ind
stilling.
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8 .

Fordeling og boligplacering af 
flygtninge
J. nr. BK 00.10.02
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt 
meddeler i skrivelse af 29. december 
1993, at der nu er udarbejdet et 
supplerende forslag til fordeling og 
boligplacering af flygtninge, som kan 
danne grundlag for fornyet behandling 
i de enkelte byråd i amtet i januar 
1994 .
Punkt A tager sigte på 1. gangsind
flytningerne og punkt B på 2. gangs
indflytningerne:
A)
Kommunerne i Frederiksborg amt er 
enige om aktivt at medvirke - i det 
omfang det overhovedet er muligt for 
den enkelte kommune - til en flygt
ningefordeling i 1994 efter model 
III, jf. rapport om fordeling og 
boligplacering af flygtninge.
B)
Kommunerne i Frederiksborg amt aner
kender sit medansvar og sin forplig
telse ved løsningen af den samfunds
opgave, som fordeling og boligplace
ring af flygtninge indebærer.
Samtlige kommuner i amtet har derfor 
også for 1994 tiltrådt en hensigtser
klæring om fordeling og boligplace
ring af flygtninge. Kommunerne finder 
dog, at det er helt afgørende for et 
fortsat samarbejde mellem kommunerne 
i amtet om 1. gangsindflytningerne, 
at regeringen og folketinget snarest 
realiserer de 30 forslag, der er 
opstillet i den første rapport fra 
byudvalget til forebyggelse og af
hjælpning af problemerne i belastede 
boligområder.
Ved gennemførelsen af 3O-punktspro
grammet vil en betydelig del af skæv
hederne mellem kommunerne ved 2. 
gangsboligplaceringerne kunne reduce-

fortsættes
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10.

Fastsættelse af honorarer til ud- 
valasformænd
J.nr. LP 81.14.10
Af bekendtgørelse nr. 82 af 19. feb
ruar 1993 fremgår, at der til formænd 
for stående udvalg, skatteankenævnet 
og børn- og ungeudvalget, kan ydes 
vederlag.
Byrådet har i sit møde den 16. decem
ber 1992 vedtaget, at der ikke skal 
ydes honorar til formanden for børn- 
og unge udvalget. Formandshonorarerne 
til de øvrige formænd er fastsat som 
en procentsats af borgmestervederla
get . ,
Der anmodes om stillingtagen til 
formandshonorarernes størrelse. 
Indstillingsbilag vedlægges.
Såfremt formandshonorarernes størrel
se ændres, kræver dette en ændring af 
styrelsesvedtægtens §16. Beslutningen 
skal herefter behandles to gange af 
byrådet, hvor denne behandling be
tragtes som 1. behandlingen. 
Økonomiudvalget indstiller på møde 
den 11. januar 1994, at formandshono
rarerne holdes indenfor det i budget 
1994 afsatte beløb med en samlet 
procent på 55 af borgmesterhonoraret. 
Partierne ønsker at være frit stillet 
med hensyn til fordeling af honoraret 
på de enkelte formandsposter.
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12 .

Ansøgning om normering af yderligere 
10 timer ugentligt til skole- social- 
og sundhedsforvaltningen.
J.nr. LP 81.01.03
Skole- social- og sundhedschefen 
ansøger om, at der tillægges forvalt
ningen personaleressourcer, svarende 
til 10 pr. uge.
Baggrunden for ansøgningen er, at 
tidsforbruget til administration af 
ventelister ved daginstitutionerne 
samt daginstitutionspladser, er ste
get meget.
Forvaltningen oplyser i den anled
ning, at der i perioden 1.11.1991 til 
dato er sket en stigning i dagpleje- 
og institutionspladser på 143, samt 
at antallet medio 1994 forventes at 
være steget til minimum 690 pladser, 
en stigning fra 1.11.1991 på 178 
pladser.
Det vil ikke være muligt at afholde 
udgiften indenfor budgettet, hvorfor 
en eventuel imødekommelse af ansøg
ningen, for perioden 1.2. - 31.12.94, 
vil indebære en tillægsbevilling på 
kr. 55.000 til budget 1994. Den årli
ge merudgift vil udgøre kr. 60.000,-. 
Indstillingsbilag vedlægges. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
11. januar 1994, at forvaltningen 
midlertidigt tillægges 10 timer pr. 
uge.
Opnormeringen dækker kun for den 
resterende del af 1994. 
Tillægsbevilling på kr. 55.000 anbe
fales finansieret over kassebehold
ningen.

Å P w U ø k  ■
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13.
godkendelse af opslag af stillinger 
ved den integrerede ordning
j.nr. LP 81.01.03
Byrådet godkendte den 15. november 
1993 organisationsstrukturen for den 
integrerede ordning på ældreområdet. 
Af denne fremgår, at den integrerede 
ordning skal ledes af en fællesleder 
og to områdeledere.
Skibby kommune har den 8. december 
1993 forhandlet disse stillingers 
klassificering med Dansk Sygeple- 
j eråd.
Ved forhandlingen blev der opnået 
enighed om, at stillingen som fælles
leder klassificeres i k27, og at 
områdelederne klassificeres i k25.
Af overenskomsten fremgår, at stil
linger som sygeplejersker i integre
rede ordninger skal klassificeres i 
kl 7.
Løn- og personalekontoret anmoder om 
en tillægsbevilling på kr. 27.500 til 
omklassificering af sygeplejerske
stillinger i 1994.
Løn- og personalekontoret anmoder om 
endvidere om tilladelse til at opslå 
de tre lederstillinger til besættel
se.
indstillingsbilag vedlægges. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
11. januar 1994 indstillingen.





S K I B B Y  K O M M U N E

B Y R Å D S M Ø D E

15.
Tilsvnsrådsafqørelse i forbindelse 
med klage over afgørelse i folkeop
lysningsudvalget
J. nr. BK 18.15
Forelægges til orientering
I sag, hvor "Horns Herred mod Unio
nen" har klaget over folkeoplysnings
udvalgets afslag på ansøgning om til
skud til en foredragsrække om EF-Uni- 
onen, udtaler Tilsynsrådet i skrivel
se af 20. december 1993: "Folkeoplys
ningsloven giver ikke hjemmel til at 
afslå at yde tilskud efter § 5 til 
foredragsvirksomhed for voksne med 
den af udvalget givne begrundelse." 
Folkeoplysningsudvalget havde afslået 
ansøgningen under henvisning til, at 
udvalget havde besluttet ikke at yde 
direkte tilskud til arrangementer, 
oplysningskampagner m.v. i forbindel
se med valg og folkeafstemning.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

L9. januar 1994 
ti. 19.00
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